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Blahopřejeme  
V březnu oslaví svá výročí   

paní Helena Poláková, Růžena Provodová  
a pánové  

František Lukeš a Bohuslav Štumpauer.  
Všem jubilantům přejeme vše nejlepší, hodně štěstí,  

zdraví a pohody v osobním životě.  
Za SPOZ Věra Daňová 
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SVOZ  VELKOOBJEMOVÉHO  ODPADU 

18. 3. 2023 

Svážet se budou:  
koberce, nábytek, matrace, sporáky, kovový odpad.  

Dále nebezpečný odpad: 
lednice, TV, elektrospotřebiče, el. kabely,  pneumatiky, baterie,  

obaly od olejů a barev.       

   Černá v Pošumaví /před OÚ/                                             8:30 –     9:00 
   Areál Služeb Marek                                                                9:05 –  10:00 
   Bližná /náves/                                                                       10:10 –  10:25 
   Dolní Vltavice /zastávka autobusu/                             10:30 –  10:40 
   Muckov /náves/                                                                   10:50 –  11:05 
   Plánička /Lesní domky/                                                    10:10 –  11:20 
   Mokrá /náves/                                                                      11:30 –  11:45 

 Obec Černá v Pošumaví
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Setkávání… 
 

Jsou setkáni různého druhu – každodenní, pravidelná, občasná 
a ojedinělá. Mezi pravidelná můžeme od roku 2012 zařadit náš  
masopustní průvod. Sice covid nám v roce 2021 „do něj hodil vidle”, 
ale do čeho ne? Hlavní je, že se Dominik Čerkl letos opět chopil 
organizace, a tak se v sobotu 11. února sešli před obecním úřadem 
koledníci v čele s rychtářem Petrem Němcem (nejstarším aktivním 
účastníkem, nejmladším byl strážce masopustu Vítek Pešek), aby 
dostali povolení obce ten den koledovat.  

A jako každý rok samozřejmě dostali! Na čtyřicet skvělých masek 
včetně medvěda prošlo Černou a všichni si jistě večerní zakončení v hotelu Racek užili. :-) 
 

Závěr masopustu patřil setkání našich nejmenších ze školky před obecním úřadem, 
kam si v nápaditých maskách děti přišly se svými učitelkami také pro povolení. Zdá se, že 
o budoucnost masopustu starost mít nemusíme.  
 

A jaká setkání nás čekají v březnu? Bude MDŽ, a přestože tento svátek se zařadil  
v myslích mnoha za Sv. Valentýna či Halloween, chci s drobnou pozorností od obce  
navštívit naše ženy nad 80 let a to i ty, které tráví čas v Domově důchodců v Horní Plané. 
Snad budou mít z tohoto setkání radost.  

V následujících dnech se majitelé psů také setkají, ovšem se složenkou na poplatek  
za psy. Obec jim zdarma předá i pytlíky na psí vyjádření poslední stravy – chceme mít obec 
čistou všichni, že? Poplatek samozřejmě mohou majitelé psů uhradit rovnou na obecním 
úřadě. Stejně tak i poplatek za likvidaci komunálního odpadu, na poštu chodit nemusí.  

A už se můžeme v domácnostech porozhlédnout po nadměrných nepotřebných 
věcech – na sobotu 18. března jsme zorganizovali první letošní svoz velkoobjemového  
a nebezpečného odpadu. Časy a místa najdete uvnitř Zpravodaje, na webových stránkách 
a vývěskách.  

A bude první jarní den! Setkáme se někde? I když možná v čepicích a v rukavicích. 
Každý z nás ví, že dokud je na Plechým vidět sníh, zima neskončila.  

Irena Pekárková, starostka 

SVOZ  
BIOODPADU  

6. 4. a 20. 4. 2023 
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Usnesení 

 
z 6. zasedání Zastupitelstva obce Černá v Pošumaví ze dne 28. 2. 2023 

 
Usnesení 6/1/2023 

Zastupitelstvo obce Černá v Pošumaví projednalo a schvaluje přidělení bytu č. 26  
v č. p.  36 Černá v Pošumaví paní Fučíkové P.                                                       

Usnesení 6/2/2023 
Zastupitelstvo obce Černá v Pošumaví projednalo a schvaluje rozpočtové opatření  
č. 1/2023: příjmy 66 723,- Kč, výdaje 66 723,- Kč, financování 0,- Kč. (příloha)  

Usnesení 6/3/2023 
Zastupitelstvo obce Černá v Pošumaví projednalo a schvaluje  
I. bere na vědomí návrh obsahu změny č. 8 územního plánu Černá v Pošumaví dle 

přílohy č. 1 tohoto materiálu;  
II. schvaluje pořízení změny č. 8 zkráceným postupem pořízení a obsah změny č. 8 

územního plánu Černá v Pošumaví;  
III. rozhodlo 
a) že pořizovatelem změny č. 8 bude Obecní úřad Černá v Pošumaví, který si zajistí 

splnění kvalifikačních předpokladů pro výkon územně plánovacích činností  
uzavřením příkazní smlouvy s Ing. arch. Radkem Bočkem,  

b) že projektantem změny č. 8 bude společnost Projektový ateliér AD s.r.o., IČ: 
25194771, DIČ: CZ25194771, zodpovědným projektantem Ing. arch. Jaroslav 
Daněk,   

c) že tzv. určeným zastupitelem pro pořízení změny č. 8 bude starostka obce Irena 
Pekárková  

IV. ukládá starostce obce, prostřednictvím pořizovatele, zajistit zpracování návrhu 
změny, s tím, že kompletní náklady na zpracování i pořízení změny budou  
hrazeny žadatelem.   

Usnesení 6/4/2023 
Zastupitelstvo obce Černá v Pošumaví projednalo a schvaluje  
I. bere na vědomí návrh obsahu změny č. 9 územního plánu Černá v Pošumaví dle 

přílohy č. 1 tohoto materiálu;  
II. schvaluje pořízení změny č. 9 zkráceným postupem pořízení a obsah změny č. 9 

územního plánu Černá v Pošumaví;  
III. rozhodlo 
a) že pořizovatelem změny č. 9 bude Obecní úřad Černá v Pošumaví, který si zajistí 

splnění kvalifikačních předpokladů pro výkon územně plánovacích činností  
uzavřením příkazní smlouvy s Ing. arch. Radkem Bočkem, 
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b) že projektantem změny č. 9 bude společnost Projektový ateliér AD s.r.o., IČ: 
25194771, DIČ: CZ25194771, zodpovědným projektantem Ing. arch. Jaroslav 
Daněk,   

c) že tzv. určeným zastupitelem pro pořízení změny č. 9 bude starostka obce Irena 
Pekárková;  

IV. ukládá starostce obce, prostřednictvím pořizovatele, zajistit zpracování návrhu 
změny, s tím, že kompletní náklady na zpracování i pořízení změny budou  
hrazeny žadatelem.  

Usnesení 6/5/2023 
Zastupitelstvo obce Černá v Pošumaví projednalo a schvaluje účetní závěrku za 
rok 2022 ZŠ a MŠ Černá v Pošumaví bez výhrad. Konstatuje, že schvalovaná účetní  
závěrka poskytuje v rozsahu skutečností posuzovaných podle § 4 vyhlášky č. 220/2013 
Sb., o požadavcích na schvalování účetních závěrek některých vybraných účetních  
jednotek, věrný a poctivý obraz předmětu účetnictví a finanční situace ZŠ a MŠ Černá 
v Pošumaví.  A souhlasí s převodem zisku 1604,73 do fondu oprav.   

Usnesení 6/6/2023 
Zastupitelstvo obce Černá v Pošumaví projednalo a schvaluje smlouvu o smlouvě  
budoucí o zřízení věcného břemene na části pozemků p.č.211/172 a 211/38 v k. ú. 
Černá v Pošumaví. Pro stavbu s názvem „Černá v Pošumaví č.p. 99-NN“ pro EG. D, a.s., 
IČ 280 85 400 za úplatu.   

Usnesení 6/7/2023 
Zastupitelstvo obce Černá v Pošumaví projednalo a schvaluje prodej pozemku  
p. č. 107/6 o výměře 21 m2 v k. ú Černá v Pošumaví za cenu 500,- Kč za m2 + DPH  
a náklady s prodejem spojené firmě KORUNA RK s.r.o., České Budějovice.                               

Usnesení 6/8/2023 
Zastupitelstvo obce Černá v Pošumaví projednalo a schvaluje podání žádosti  
o dotaci na Jihočeský kraj k projektu ,,Stavební úpravy stávající požární zbrojnice“.     

Usnesení 6/9/2023 
Zastupitelstvo obce Černá v Pošumaví projednalo a schvaluje zahájení zadávacího 
řízení ,,Stavební úpravy stávající požární zbrojnice“, a to po obdržení  Registrace akce  
z Ministerstva vnitra.  

Usnesení 6/10/2023 
Zastupitelstvo obce Černá v Pošumaví projednalo a schvaluje uzavření smlouvy  
o výpůjčce z Ředitelstvím silnic a dálnic ČR, s. p., České Budějovice, na pozemky  
pod stavbou ,,Cyklostezka CS1 podél jezera Černá v Pošumaví“.        

Usnesení 6/11/2023 
Zastupitelstvo obce Černá v Pošumaví schvaluje zveřejnění záměru prodat část  
pozemku p. č. 137/13. 
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Poplatek z pobytu 2023

Bezplatná poradna Mezi §§  
 

Poradna mezi §§ má v Krumlově otevřeno 5 dnů v týdnu a poskytuje bezplatné sociální 
a právní poradenství v nejrůznějších oblastech práva včetně dluhové problematiky.  
Poradna má i platnou akreditaci na podávání návrhů na oddlužení.  „Do poradny se na nás 
dlouhodobě nejvíce obrací lidé, kteří mají problémy s exekucí a dluhy,” upřesňuje Tomáš 
Zunt, ředitel ICOS Český Krumlov. „Další velkou skupinou jsou lidé, kteří řeší majetkové  
sousedské vztahy, pracovněprávní vztahy se zaměstnavatelem, rodinné vztahy, zejména 
úprava styku s dítětem. Mnoho klientů řeší i spotřebitelské problémy – uzavřené smlouvy 
po telefonu, nedodané nebo rozbité zboží z eshopů apod. Přichází i  lidé, kteří chtějí  
rozvázat smlouvu s dodavatelem energií, hledají jiné řešení nebo řeší, jak navýšení cen 
doplatit. I těm můžeme poradit a pomoct,“ upřesnil aktuální problémy Tomáš Zunt.  

V Českém Krumlově najdete poradnu na adrese 5. května 251, přízemí vpravo. Poradna 
funguje každý všední den, je ale potřeba se objednat, jinak nemůžeme zaručit, že se na  
vás dostane. A to prostřednictvím: 

 e-mailu: pravni.poradenstvi@krumlov.cz,  
telefonicky na čísle 774110124, nebo 
osobně v provozních hodinách.  

V Českém Krumlově je poradna otevřena v pondělí 8 až 17 hodin, úterý a středu 8 až 
16 hodin, ve čtvrtek 8 až 12.30 a v pátek od 8 do 13 hodin. 

 Více informací také na www.poradna.krumlov.cz.  
Hana Šustrová, ICOS Český Krumlov

Černá_Zpravodaj 3_2023_Sestava 1  06.03.2023  15:08  Stránka 6



07ZPRAVODAJ
www.cernavposumavi.cz

Obec Černá v Pošumaví pořídila pro své  
občany předplatné jaro A do divadla. 

Kontakt: Štěrbová Jiřina, tel. 380 744 109, mobil 602 965 742 

Volná představení:    
MLČETI ZLATO 

Agentura HANZLÍČEK Praha 
úterý 25. 4. 2023  | 19:30–21:30 

 
OSKAR A RŮŽOVÁ PANÍ 
Komorní divadlo KALICH Praha 
pátek 9. 6. 2023  | 19:30–21:30

DIVADLO ČESKÝ KRUMLOV 

Dojde k drobné změně jízdního řádu autobusu viz přiložený jízdní řád.  
Nově bude obsluhována i zastávka Černá v Pošumaví, Plánička.

Změna jízdního řádu
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Masopust 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Opět se nám sešel rok s rokem a byl tu den masopustu. Sešli jsme se v osm hodin ráno  
u obecního úřadu a my (masopustní koleda) jsme požádali naši pani starostku o povolení  
ke koledě v naší obci. Po krátkém přezkoušení nám paní starostka povolení udělila a my jsme 
za doprovodu kapely Šumavanka mohli vyrazit koledovat. Okolo čtvrté hodiny proběhlo opět 
u obce ukončení a zhodnocení masopustní koledy. 

Snažili jsme se opět obejít všecny domy v naší obci, jestliže jsme někoho vynechali a tím 
Vás urazili, tak se velice omlouváme. 

A teď už jsou na řadě jen slova díků. 
Děkujeme Vám, všem spoluobčanům, za Vaše přivítaní a pohoštění (i finanční příspěvky). 

Uvědomujeme si, jakou práci Vám musela dát příprava všech těch dobrůtek, co jste pro nás 
připravili. To nakonec mohli posoudit i Ti, kteří byli na večerní zábavě, protože koledou  
od Vás byli pohoštěni. Bez Vás by Masopust ani nemohl být a doufáme že, se Vám líbil  
a užili jste si ho alespoň tak, jako my.
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Děkujeme všem „maskám“, které nás doprovázely, a doufáme, že si to také užily  
a příští rok do toho zase s námi půjdou a připojí se i další.  

Děkujeme Jeníkovi Daňovi, kteý po celou dobu tahal a staral se o náš vozíček s koledou. 
A také našim příslušníkům policie, Martinu Kozovi a Tomáši Procházkovi, kteří nám občas  
s nasazením života zastavovali silniční dopravu, a zajistili nám tím finanční přínos, který  
jsme potřebovali na naše výdaje.  

Děkujeme naší paní starostce Ireně Pekárkové za podporu a účast . Děkujeme i pánům 
muzikantům, že s námi měli trpělivost a vydrželi s námi až do konce průvodu a hlavně, že tak 
skvěle hráli. 

Evě Rulíškové za upečení koláčů. 
Děkujeme všem sponzorům za jejich dary do tomboly… 
A samozřejmě nesmím zapomenout na naši masopustní koledu. Díky Božence Opelkové, 

Dominiku Čerklovi, Petru Němcovi, Václavu Malému, Lukáši Kozovi, Lukáši Brůhovi, Víťovi  
Peškovi, Fandovi, Evě Pražákové… a našemu výběrčímu Jirkovi Daňovi. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

A všichni jmenovaní i nejmenovaní si zaslouží poděkování za to, že ač mohli ležet doma 
na gauči, rozhodli se udělat něco pro pobavení své, ale i jiných... 

Letos se bohužel nemůžeme rozdělit jako loni (finančí příspěvek škola a školka). Měli  
jsme vyšší finanční výdaje než loni. 

Chtěli bychom Vás tímto také oslovit, máte-li nějaké připomínky, nápady, návrhy, abyste  
se s námi o ně podělili, pokud možno písemnou formou a odevzdali na obecním úřadě. 

Ještě jednou Vám všem velký dík a doufáme, že příští rok si to zase všichni společně  
užijeme. Za masopustní koledu  

Pavlína Pártlová 
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       Únor probíhal ve školce 
ve znamení našeho tradič-
ního Masopustu, na který se 
všichni vždycky moc těšíme. 
V úterý 21. února ráno byl  
připraven masopustní vozík 

(velký dík masopustnímu 
spolu z Horní Plané), koblihy 
(velký dík Kauflandu), mufiny 
a koláčky (velký dík mamince 
p. Černé) a hlavně děti v mas-
kách (velký dík rodičům), dá-
le muzika, kytara, hudební 
nástroje a dobrá nálada  
a mohli jsme vyrazit do ulic 
naší obce. Cestou nás vesele 
okukovali, nebo fotili cizí  
kolemjdoucí i kolemjedoucí, 
před domy čekali místní, za-
zpívali si s námi a zatančili, 
bohatě nás hostili či jinak  

obdarovávali (všem moc dě-
kujeme). Počasí nám přálo, 
sluníčko se na všechny smá-
lo, dopoledne rychle uteklo  
a malou únavu snadno na-
hradila všeobecná spokoje-
nost.  
       Ještě jednou děkujeme 
všem, kteří nám pomohli  
a přispěli, bez nich by náš 
Masopust nebyl tak báječný.  
       A už teď přemýšlíme nad 
dalším ročníkem      . 
 

Kolektiv MŠ 

Masopust ve školce
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       V únoru jsme se zabývali přípravami na masopust. 
Žáci si při hodinách Vv a Pč vyráběli různé masopustní 
masky. 
       Také nás navštívil v rámci projektového dne  
„Tonda Obal“. Vysvětlil žákům, jak důležité je správné 
třídění odpadků, kam se vlastně odpad odváží a kde 
se zpracovává. Ve druhé části programu si děti samy 
vyzkoušely správné třídění do barevných popelnic. 

Žáci ZŠ

Zprávy ze školy

       V minulém Zpravodaji jsme zveřejnili fotku odložené staré rozbité prázdné lodi  
u kontejnerů na Radslavi směr Bližná. A svědomí se v někom pohnulo. Ovšem zajímavým  
směrem… 
       Podobné je to se starým „mycákem” u kontejnerů na tříděný odpad v horní části Černé, 
kterému tam jeho majitel „ustlal” už na podzim. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Připomínáme svoz velkoobjemového odpadu  
v sobotu 18. března! 

Irena Pekárková 

Opět o odpadech

Černá_Zpravodaj 3_2023_Sestava 1  06.03.2023  15:09  Stránka 11



ZPRAVODAJ
www.cernavposumavi.cz

12
NOVÉ KNIHY V NAŠÍ  

OBECNÍ KNIHOVNĚ V ČERNÉ V POŠUMAVÍ  
Otevřeno je každé úterý od 14 do 19 hodin  

a poslední dvě soboty v měsíci od 9 do 11 hodin. 
 

n     Robert Brynza: PROPAST SMRTI 
       Soukromá detektivní kancelář Kate Marshallové a Tristana Harpera má svůj první 
velký případ. Před dvanácti lety odhalila novinářka Joanna Duncanová politický skandál 
a poté záhadně zmizela. Většina lidí už zapomněla, jen Joannina matka stále po své dceři 
pátrá. Když pospojuje poslední dny pohřešovaných lidí, Kate si uvědomí, že Joanna prav-
děpodobně narazila na něco mnohem zlověstnějšího, než by kohokoliv napadlo: sériového 
vraha...  
       Nový thriller Roberta Bryndzy vám ukáže, jak hluboká může být PROPAST SMRTI. 
 
n     Tess Gerritsenová: SMRTÍCÍ SKALPEL 
       Měl to být běžný zákrok, ale pacientka na operačním sále nečekaně zemřela. Pro  
advokáta Davida Ransoma je to jednoduchý případ, kterých před soudem už několik  
vyhrál. Jako právní zástupce truchlící rodiny je odhodlaný zničit nedbalou anestezioložku, 
která chybovala. Objeví se ale další mrtvé tělo. Najednou jde o mnohem víc – v nemocnici 
v Honolulu se mezi pacienty a personálem volně pohybuje vrah! A David si začne klást 
otázky kdo je další na řadě? A proč? 
 

Pro děti  
n     Karel Čapek: DÁŠEŇKA ČILI ŽIVOT ŠTĚNĚTE 
       Jedna z nejoblíbenějších českých dětských knížek vznikla v třicátých letech dvacátého 
století. Karel Čapek, který ji pro děti „napsal a zakusil“, si pořídil do domu na Vinohradech 
psa – nejprve airedala a pak drsnosrstého teriéra Iris, mámu Dášeňky. Tahle krásná knížka 
kromě Života štěněte obsahuje i další psí příběhy: Jak se fotografuje štěně, Pohádky pro 
Dášeňku, O psích zvycích nebo třeba O lidech. Půvabné vyprávění i obrázky budou  
provázet vaše děti po celý život; jednou s nimi seznámí zase svoje děti. 
 
n     DOBROU NOC, TLAPKY! 
       Tlapková patrola vyráží znovu do akce! Parta statečných štěňat chrání městečko 
a podá pomocnou tlapku, kdykoli je potřeba. 
 

Doporučuji  
n     Martina Leierová: DŮM S VYPŮJČENÝM VÝHLEDEM 
       Tento román v sobě spojuje dramatický příběh s detektivní zápletkou, psychologickou 
prózu o hledání sebe sama, stejně jako dobrodružné cestování po Japonsku a poznávání 
jeho bohaté kultury.
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Přání k svátku našim ženám

Zjišťuji, že jsem v souvi-
slosti s pracemi, které jsem 
vykonával, trochu postižen 
příliš těsným vztahem  k his-
torii a tím pádem i vzpomín-
kám. A vybavuje se mi 
všechno, co jsme, dnes již  
v hluboké minulosti, proží-
vali.  

Tak třeba 8. březen – 
MDŽ. Ten se slavil pravi-
delně všude, až se to možná 
někde zprofanovalo a kona-
ly se téměř pijatiky vesměs 
pro muže. Ale přece jenom 
alespoň tento jediný den 
někde byl trochu jiný. Na-
příklad šli muži ošetřovat 
dobytek místo žen, i u nás  
v Černé to někdy bylo. Jinak 
se však slavilo již odpoledne 
anebo byly ženy pozvané 
večer po práci. Svátek MDŽ 
má své kořeny hluboko  
v minulosti, základní myš-
lenkou byl boj žen za svá 
práva. Je to svátek uznaný 
i OSN, ovšem po revoluci  
v roce 1989 začal být spo-
jován s komunistickým re-
žimem, tvrdilo se, že jde  
o uměle vytvořenou oslavu 
a neprávem zavrhován. 

Když jsem v osmdesá-
tých létech pracoval jako 
agronom na ředitelství stat-
ku Frymburk, měl jsem mys-
lím už určité vlohy k psaní 
i skládání různých veršů, 

které jsem zase při různých 
příležitostech uplatňoval. 
Dovolil bych si zde předložit 
jednoduché  amatérské ver-
šování určené právě pro 
oslavu MDŽ. Pro každou 
ženu a dívku na ředitelství 
jsem složil nějaký verš a pak 
jim ho přednesl. Takové to 
úvodní i závěrečné uvedu 
podle let i zde. 
 
1985 – „Každoročně tento 
den významným je svátkem 
žen, slaví v Praze, Chebu,  
Popradu, Komárno i Nym-
burk, bez oslav se neobejde 
ani statek Frymburk. Vítám 
proto všechny ženy, které 
sedí tady, vše nejlepší bych 
vám chtěl přát, oslavujte 
rády. Chci vám k svátku dát 
malé věnování, aby se vám 
líbilo, to je moje přání.” 
 
1986 – „Rok se s rokem zase 
sešel, osmý březen je tu, a já 
jsem vám proto přines sym-
bolickou náruč květů. Za ten 
rok se hodně věcí na závodě 
změnilo, proto bych chtěl 
konstatovat, že budeme po-
kračovat, v tom, co se nám 
minulý rok, na oslavě líbilo. 
Zejména vám, co jste tady, 
přeji hodně zdraví, spokoje-
nost a úspěchy, hodně lásky, 
hodně štěstí, ať vám život 
neuštědří velkou ránu pěstí. 

1987 – „Roky letí jako smetí, 
zas jeden je v tahu, někte-
rým přibyly děti, jiní mají 
snahu prožít život jako bab-
ka, opatrovat svoje vnuky, 
na štrúdl jim strouhat jabka  
nebo péci vdolky, vychovat 
z nich řádné kluky a hezké, 
milé holky. Opět tedy přišel 
den, kdy se slaví svátek žen, 
kdy jsou muži zdvořilí, ga-
lantní a rozmilí, chtějí ženám 
popřát k svátku, mnoho 
zdraví, štěstí, lásky, aby život 
nepřinášel vrásky, aby stále 
jako dosud, potkával je 
šťastný osud. 

A tak tedy ženy milé, 
prožívejte hezké chvíle  
s kolegama svýma v práci, 
poznávejte i legraci. A tak 
jak letošní rok sejdeme se 
napřesrok, takže pijte, jezte, 
hodujte, máte-li chuť tan-
cujte. Jenom jednou v roce 
máte ten svůj svátek, proto 
nikam nechvátejte, i když  
je dnes pátek. Každý rok si 
přejeme, abychom se sešli, 
až bude zas další den žen, 
cestu k sobě našli. Žijeme 
zde pospolu již nějaký pátek 
a tak  tedy připijme si na váš 
dnešní svátek.” 

Všem ženám a dívkám, 
čtenářkám našeho Zpra- 
vodaje posílám též  přání  
k letošnímu svátku MDŽ. 

frza 
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Sbor dobrovolných hasičů

Vážení čtenáři,  
Při psaní zhodnocení 

roku 2022 jsem se rozhodl, 
že to na Vás chrlím všechno  
najednou, proto Vás budu 
nadále o dění u hasičů in-
formovat častěji. Již také  
nebudu vystupovat jako 
Soptík, ať je těch změn na-
jednou víc    . 

Ve zhodnocení roku byly 
uvedeny výjezdy tak, jak 
jsem se spočítal a odeslal, 
abych stihl uzávěrku zpravo-
daje. Přibyl k nim poslední 
den v roce ještě jeden vý-
jezd a to na požár odpadu  
v kontejneru v Hůrce. Toto 
již není v našem hasebním 
obvodu u tohoto typu udá-
losti (nebudu zabředávat  
do dělení stupňů poplachů, 

požárního poplachového plá- 
nu kraje a dalších norem) 
prostě na tuto událost měli 
vyjet hasiči z Horní Plané, 
ale KOPIS vyslal nás, neboť 
oni byli v Nové Peci na pát-
rací akci. 

V tomto roce jsme stejně 
jako v předchozích letech 
vyjeli hned prvního. To jsme 
byli vysláni na Žlábek, kde 
mělo dojít k požáru stodoly. 
Naštěstí se to nepotvrdilo, 
nehořela celá stodola, ale 
„jen“ přístavek dílny. Zde 
jsme byli Scanií na místě 
první hned za PČR, před jed-
notkou z Horní Plané a HZS 
Frymburk, do rozhodnutí ve- 
litele zásahu o dostatku sil  
a prostředků stihla na místo 
dojet i naše Tatra.  

Druhým výjezdem bylo 
29. ledna odstranění stromu 
přes komunikaci mezi osa-
dami Muckov a Mokrá. 

Tento výjezd jsme pojali 
jako výcvik a nechali jsme  
si práci s motorovou pilou 
vyzkoušet i ty pilaře, kteří 
běžně neřežou a mají na vý-
jezdech jiné úkoly. 

Mezi výjezdy část z nás 
stihla 4. února zdravotní ško-
lení na stanici HZS Frymburk 
a to ve spolupráci s jednot-
kami obcí Loučovice, Přední 
Výtoň a domácím Frymbur-
kem. Školil nás zdravotník 
ZZS JčK (Zdravotní záchran-
ná služba Jihočeského kraje) 
s prioritou na používání AED 
(automatického externího 
defibrilátoru).  

Strom přes cestu mezi Muckovem a Mokrou bylo nutné odstranit.
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Toto zmiňuji z důvodu, 
že nám bylo nabídnuto za-
řazení jednotky do Projektu 
časné kardiopulmonální re-
suscitace a defibrilace v Jiho- 
českém kraji (First respon-
der). To je projekt ZZS, která 
na místa událostí s nutností 
resuscitace vysílá nejen své 
záchranářské jednotky (Sa-
nitu a záchranáře, příp. dok-
tora), ale i jednotky složek 
IZS zařazené do tohoto pro-
jektu, neboť při záchraně  
života jde o čas. Technické 
podmínky a to vybavení  
přístrojem AED jsme splnili 
již minulé roky, musíme jen 
absolvovat rozšířené školení 
od ZZS. Naším úkolem bude 
zajistit výjezdy a poskytnu- 
tí rozšířené první pomoci 
např. v časech, kdy bude 
zdravotní osádka odvážet 
pacienta a bude mimo své 
stanoviště apod. Druhá část 
jednotky, a to Jiří Prenner  
a Matěj Koutný, ve stejný 
den absolvolali na stanici 

HZS v Českém Krumlově  
teoretickou a na polygonu 
na stanici HZS v Českých Bu-
dějovicích praktickou část  
a zkoušku. I tito parťáci jsou 
nyní nositeli dýchací tech-
niky, mohou tedy na výjez-
dech zasahovat v izolačních 
dýchacích přístrojích stejně 
jako mi ostatní. 

3. výjezdem byla záchra-
na sportovce dne 10. února. 
Tento sportovec s kitem na 
zamrzlé vodní ploše upadl  
a nemohl vstát. Ve spolu-
práci s HZS Frymburk byl 
dopraven cca 300 metrů po 
ledě k osádce sanitního 
vozu a předán do péče ZZS. 
Při výjezdu to ale vypadalo, 
že muž propadl ledem, tak 
jsme na místo, stejně jako 
HZS Frymburk, vyjeli oble-
čení jak do standartní vý-
stroje, tak i do obleků pro 
práci ve vodě, abychom 
mohli osobu vytáhnout  
z vody, což naštěstí potřeba 
nebylo. 

4. výjezdem byla pátrací 
akce po běžci, který 11. úno-
ra ve večerních propadl 
ledem u Kovářova. Naše  
jednotka byla na tuto akci 
vyslána s CAS a DA, aby byla 
více mobilní. Na místě ve- 
litelka pátrací akce z PČR, 
obvodního oddělení Lipno 
nad Vltavou rozhodla o roz-
dělení úseků na místě pří-
tomným jednotkám IZS (po- 
licejní hlídky z Horní Plané  
a Lipna nad Vltavou a HZS 
Frymburk a 2 krát naše  
jednotka), které měli tyto 
jednotky propátrat a to  
z důvodu, že mobilní tele-
fon poté, co běžec propadl 
ledem, nemohl být za po-
moci operátorů zaměřen. 
Naštěstí byl běžec schopen 
se z vody svépomocí dostat 
a došel na nejbližší penzion, 
kde byl následně hlídkou 
PČR nalezen. Poté byly 
všechny jednotky odvolány.   

 
tomtho 
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Lipno Ice Marathon 2023  

– 8. ročník na ledu a s největším adrenalinem v historii závodu 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
  

Tradiční Lipno Ice Marathon má za sebou již osmý vydařený ročník a ten letošní  
dokonale posvětil pověst celého sportovního zážitku – tedy že jde opravdu o extrémní 
závod.  Lipenská přehrada se pokryla ledem a trať celého mýtinku tak mohla vést v celé 
své délce přímo po ledové ploše. Závodilo se v již tradičních disciplínách i distancích.  
Naplnily se kategorie pro maraton i půlmaraton, běh i freestyle, do závodu se přihlásilo 
i několik dětí, a tak prázdná nezůstala ani kategorie mladých pušek – Yung Guns  
a ratolestí – Offspring. 

    Nejlépe si s celou mara-
tonskou tratí poradil vítěz 
Václav Bauer, který ji pokořil 
v krásném čase 3:12,56, za 
ním pak s odstupem 6,34 
minut skončil druhý Oldřich 
Bažant a se ztrátou 19,05 
minut na vítěze doběhl na 
třetím místě německý závod-
ník Frank Baraniak. Opome-
nout samozřejmě nelze ani 
půlmaratonce, ženy nebo 
freestylery.  

Letošní Freestyle přek- 
vapivě naplnili pouze zá-
vodníci na horských kolech. 
Přestože byly podmínky 
vhodné i pro bruslaře, vsa-
dili všichni na osvědčené 

kolo. Na něm se pak v ně-
kterých pasážích opravdu 
zapotili. Lipno bylo pokryté 
na mnoha místech ledem 
hladkým jako zrcadlo, a tak 
při sebemenším zaváhání 
měli cyklisté co dělat, aby se 
udrželi tzv. na kolech. Dva 
běžci museli dokonce ze  
závodu úplně odstoupit, 
protože na hladkém ledě 
nebylo možné běžet bez 
nesmeků nebo hrotů na 
podrážkách.  
 
     Maratonskou výzvu v ka-
tegorii žen letos přijaly pou-
ze dvě ženy – Pavlína Andr- 
lová a Denisa Pelcová a ma-

ratonskou vzdálenost úspěš-
ně dokončilo celkem 23 
běžců.   V půlmaratonu byla 
účast hojnější. Zajímavostí 
pak je, že se závodu účastní 
již tradičně doslova rodinné 
klany, z jedné rodiny dokon-
ce přijelo soutěžit 5 závod-
níků, nezřídka spolu v Lipno 
Ice Marathonu soupeří i otco-
vé se svými syny. Opravdo-
vým matadorem a zároveň 
nejstarším účastníkem Lip-
no Ice Marathonu je Jan  
Dolejš, který letos oslaví  
74. narozeniny.  

Sportovat lze zkrátka  
v každém věku a Honza je 
toho jasným důkazem! 
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Sláva vítězům,  
čest poraženým 
     Ne nadarmo musí před 
startem závodu všichni 
účastníci povinně absolvo-
vat bezpečnostní školení. 
Letošní ročník byl adrenali-
nem doslova prošpikovaný 
nejen pro sportovce, ale i pro 
organizátory samotné.  

Lipno pokryla souvislá 
vrstva ledu teprve necelý 
týden před jeho zahájením. 
Na to, aby byl led bezpečný, 
musí mít také dostatečnou 
tloušťku a kvalitu, a proto se 
závod značil na ledě v doslo-
va vražedném tempu pou- 
hé dva dny před startem. 
     8. ročník byl opravdu výji-
mečný, Lipno se pokrylo 
ledem na pouhý týden,  
v dostatečné kvalitě led vy-
držel pouze pro závodní den 
a v neděli – necelých 24 
hodin po odstartování zá-
vodu již nebylo možné bez-
pečně na něj vstoupit, jeli- 
kož od sobotního dopole-
dne zasáhlo oblast Lipenska 

značné oteplení a led do-
slova mizel před očima.  Do-
konce i podmínky během 
závodu se měnily skutečně 
každou minutou. Zatímco  
v dopoledních hodinách si 
ještě běžci užívali závod na 
pevném hladkém ledu, od-
poledne byl již pokrytý roz-
sáhlými kalužemi a na 
některých místech se závod-
níci i prošlapovali měkkým 
ledem.   
     „Za celou dobu, po kterou 
se věnuji různým běžeckým 
výzvám, jsem si zakusil  
všelijaké extrémní podmín-
ky –  například při maratonu 
v sluncem rozpáleném Omá- 
nu  jsem vysloveně toužil  
po ochlazení při Lipno Ice 
Marathonu, že si ale užiju 
otužování v lipenské vodě 
na vlastní kůži, jsem si při-
pouštěl jen okrajově. Po le-
tošní neplánované koupeli  
v Lipně však mohu s povdě-
kem říct, že mám za sebou 
zkušenost, která je k neza-
placení.“ Komentoval letošní 

ročník závodu jeho pravi-
delný účastník Jan Kejšar  
z Českých Budějovic.  

O bezpečnost se již tra-
dičně postarali Vodní záchra- 
náři z Českých Budějovic  
a podpořit jej přišla i starost-
ka obce paní Irena Pekár-
ková, která při slavnostním 
ceremoniálu předala trofeje 
vítězům.   

Závod finančně i mate-
riálně pomohli zajistit Lipno 
naplno, Kitesport, kemp Je-
střábí, Lakeside Apartments, 
Nábytek Holoubek. Časo-
míru pak pravidelně zajiš-
ťuje Orgsu timing. 

Poděkovat musím i všem 
dobrovolníkům a celé své 
rodině, bez jejichž vydatné 
podpory, aktivní účasti a na-
sazení vlastních sil i pro-
středků by se tento v Evropě 
rozhodně jediný a jedinečný 
závod nemohl uskutečnit.  
 

Adéla Černá,  
ředitelka závodu  

Lipno Ice Marathon      
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Vítám vás v roce 1976 

 
Úvodem mi prosím dovolte malou poznámku – právě rok 1976 byl prvním, o kterém jsem 
učinil zápis do obecní kroniky po převzetí této funkce. Uplynulo 47 let a protože průměrný 
věk obyvatel naší obce je v současnosti 42,83 let, vyplývá z toho, že již není mnoho těch, 
kteří si toto období pamatují. Podle sčítání obyvatelstva je u nás 170 lidí, kterým bylo  
v tomto roce 18 a více let. Kdo to pamatuje, prosím zavzpomínejte, pro všechny další je to 
určitě jisté poučení o minulosti.

V tomto článku bych vás 
rád provedl obcí a ukázal 
především jaké závody, pod- 
niky  a obchody se zde na-
cházely, stručně jen bez  
podrobností.  

V horní části obce, úplně 
poslední za čtyřřadým kraví-
nem, byla právě v tomto 
roce zadaptována a přesta-
věna t.zv. Rozboudovina  
a vznikla administrativní bu-
dova statku Frymburk, ofi-
ciálně Výrobně organizační 
jednotka (VOJ) Černá. Ve-
doucím byl Jan Šerban. Pak 
již pokračujeme po silnici  
do obce, po levé straně sa-
moobsluha Jednoty Kaplice, 
vedoucí Růžena Provodová, 
ještě níže na čp. 11 byla pro-
dejna průmyslového zboží  
s Jiřinou Němcovou za pul-
tem. Ještě dále pak zaví-
táme do rybárny – Státní 
rybářství, n. p. Nové Hrady, 
pstruhárna Černá, vedoucí 
Jaroslav Nedvěd. 

Naproti přes silnici MNV 
a jeho služby, tajemník Jan 
Frisch a přes silnici dole čp. 
15, odkud se postupně vy-
stěhovaly kanceláře statku  
a umístilo se tam detašo-

vané pracoviště Agroslužeb 
Větřní, vedoucím byl Bohu-
slav Švarc.  

Uprostřed obce samo-
zřejmě kostel, vedle hospo-
da s šéfovou Růženou Záško- 
dovou, v 1. patře knihovna  
a provozovna vazačství knih, 
obojímu vládnul Jan Hadra-
ba. Vedle ještě bylo Agitační 
středisko pro schůze a zase-
dání a naproti sál Osvětové 
besedy, kde jsme zase proží-
vali ty příjemnější chvilky. 

V blízkosti se nachází  
bývalá fara, která je v této 
době Mateřskou školou s ře-
ditelkou Věrou Kopečkovou. 
V bývalé budově ředitelství 
statku Černá zůstala Závod-
ní kuchyně Statku Frym-
burk, vedoucí Josef Bárta  
a po pár metrech Základní 
škola, ředitel Jaroslav Zim-
mermann. 

Směrem na Dolní Vlta-
vici Sodovkárna, opět ofi- 
cielně Jihočeské pekárny, 
n.p. České Budějovice, vý-
robna ovocných limonád 
Černá, vedoucí František 
Švamberk. Uvnitř, v objektu 
podél silnice na Frymburk, 
mají Jihočeské mlékárny 

Horní Planá pracoviště na 
dozrávání sýrů. A o kus dál 
další středisko statku Frym-
burk – Pomocná výroba, 
vedoucí ing. Jan Jankovec. 

Naproti tomuto areálu se 
nachází Jihočeské energe-
tické rozvodny. Přejdeme-li  
k silnici směr Horní Planá  
vidíme za loučkou vlevo 
téměř novou budovu Pošty, 
vedoucí poštmistr Vladimír 
Majer a o kousek dál Okresní 
ústav národního zdraví – 
Zdravotní středisko Černá, 
praktický lékař MUDr. Věra 
Krepsová. 

Opět se přesuneme ve 
směru na Bližnou, kde po-
stupně dojdeme ke kame-
nolomu – Silnice, n.p. Pra- 
chatice, lom Bližná, vedoucí 
Juraj Zawadski a pak ke zná-
mým tuhovým dolům, ofi-
cielně Rudné a nerudné do- 
ly n.p. Netolice, úsek Bližná, 
vedoucí František Kubiš.  

V samotné Bližné pak 
najdeme rovněž nedávno 
vystavěný obchod se smíše-
ným zbožím s vedoucí Lud-
milou Kiněvovou. Podobný 
obchod je pak i na Muckově, 
tam bývávala kancelář pro-
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vozu statku, nyní tam pro-
dává Anna Augstenová.  

Pokud bychom navštívili 
Dolní Vltavici, tak zde provo-
zovala Okresní správa silnic 

Český Krumlov převoz do 
Kyselova, ovšem pouze pro 
vojáky Pohraniční stráže  
a ostatní s propustkou do 
hraničního pásma, vedoucí 

převozník Ota Šoka. Koneč-
ně nelze zapomenout na 
hotel Racek Jednoty Kaplice, 
prodejnu Pramenu a Pane-
lovou restauraci.               frza 

Střípky od pamětníků

Jedním z pamětníků, s kterým jsem udělal rozhovor v roce 1983, byl pan Josef  
MACHKA, který bydlel na čp. 5 a do obce přišel s dalšími 16 českými rodinami hned  
v roce 1945. V době rozhovoru pracoval na provoze Černá jako skladník.  

Vedle jiného jsem se zeptal i na jejich oblečení a stravování, protože to se někdy lišilo 
od ostatních, zejména u později nasazených Slováků a reemigrovaných Rumunů.  

Pan Machka k tomu řekl: 
„Reemigrovaní Rumuni byli většinou oblečeni podle tzv. ruského vzoru, tj. brigadýrku,  

přepásanou košili a vysoké boty. Ženy nosily zčásti i kroj, sukně hodně květované s bílou  
krajkovou zástěrou, bílé punčochy a vysoké šňěrovací boty. Kroj se však většinou nosil jako 
sváteční oděv. Postupně už nebylo možno některé doplňky dokoupit, a tak byl kroj odložen. 
Starší lidé by rádi kroj nosili i dodnes, důkazem je, že si nechávají posílat ze Slovenska od 
příbuzných květované šátky. 

Zdejší strava před naším osídlením byla složena většinou z masa skopového, neboť zde 
 byl dostatek ovcí, pekl se žitný chléb, základ tvořily brambory a především zelí bylo u Němců 
typické. Žitný chléb se pekl téměř v každém stavení, dále se pekly mazance, jidáše, vánočky, 
macesy a mrkvance.  

Základem jídelníčku nás  osídlenců byly ve všední den bramborové knedlíky s oškvarky  
a zelím, pekly se placky na plotně a dělala se šuska. Jako sváteční jídlo se dělalo většinou  
vepřové s knedlíkem a zelím a jako jídlo obřadní byla husa s bosáky, nazývané též vrzáky  
nebo klouzáky, a samozřejmě se zelím. Přesídlenci se museli většinou přizpůsobit našim  
poměrům, protože i kdyby chtěli vařit jídla na která byli zvyklí, tak nemohli, protože u nás  
nerostlo to, co v Rumunsku /např. fazole/. Pokoušeli se vypěstovat si zeleninu, které se zde  
daří a tím zpestřit jídelníček. Nejobvyklejší úprava pokrmů bylo vaření“. frza 
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